
1/2

   
Aalisarnermut, Piniarnermut Nunalerinermullu Naalakkersuisoq
Medlem af Naalakkersuisut for Fiskeri, Fangst og Landbrug

  
Inatsisartunut ilaasortaq
Medlem af Inatsisartut Karl Lyberth, Siumut
 
 

Svar til § 37 spørgsmål nr. 2011-107, om hvor udbyttet fra fiskeriet havner henne?
I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål om Naa-
lakkersuisut er vidende om hvor størsteparten af udbyttet fra fiskeriet havner henne. 
Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit område.

Spørgsmål til Naalakkesuisut:
1. Har Naalakkersuisut viden om hvor størsteparten af udbyttet fra fiskeriet 

havner henne?
a. Hvis  Naalakkersuisut  kan  svare  skal  jeg  hermed  bede  om  en 

redegørelse
2. Hvis Naalakkersuisut ikke har kendskab til  om kapitaludbytte  der bliver 

skabt igennem fiskeriet cirkulerer i Grønland eller bliver ført ud af landet, 
vil Naalakkersuisut bakke op om, at der bliver etableret en kommission der 
skal udføre en pengestrømsanalyse?

3. Kan  man  give  et  budgetteret  overslag  over  forventede  omkostninger 
såfremt en kommission skulle blive oprettet?

(Medlem af Inatsisartut, Karl Lyberth, Siumut) 

Indledningsvis skal jeg takke dig for det fremsendte spørgsmål. De stillede spørgsmål er 
er grundlæggende og vidtstrakte og omhandler spørgsmål i såvel det havgående som 
det kystnære fiskeri, herunder indhandlings- og produktions virksomhederne.

Jeg vil i første omgang henvise til det forelæggelsesnotat, som jeg fremsatte i forbin-
delse med behandlingen af fiskeriloven på forårssamlingen. Heri blev det nævnt, at en 
række spørgsmål vil blive behandlet i anden fase af fiskerilovsprocessen, herunder 
spørgsmål vedrørende ressourcerente, generationsskifte, landingspligt, udenlandsk 
ejerskab, opdeling i flådekomponenter samt opsigelsesfrist på kvoteandele. Det kan 
også nævnes, at Naalakkersuisut efter at have gennemført en analyse af rejefiskeriet 
planlægger at foretage en lignende undersøgelse af det kystnære fiskeri efter hellefisk, 
hvorefter en del af de spørgsmål, som du fremsætter sandsynligvis kan besvares.

Analysen af rejefiskeriets indhold er endnu ikke behandlet i det samlede Naalakkersu-
isut. Analysens hovedindhold vedrører det havgående fiskeriflådes optag af kvoter og 
sammenligner forholdene i såvel interne som eksterne salgsvirksomheder. 

Med hensyn til det første spørgsmål skal jeg foreslå, at du kontakter de selskaber direk-
te. Departementet har ikke tal eller andre opgørelser over udbyttet af fiskeriet udover de 
offentliggjorte regnskaber og de statistiske opgørelser, som Grønlands Statistik publice-
rer.

For så vidt angår etablering af en kommission, kan jeg henvise til, at en stor kreds af 
interessenterne indenfor fiskeri og fiskeproduktion og medlemmer af Fiskerikommissio-
nen har udarbejdet en lang række anbefalinger, som indgår i det videre arbejde med 
udviklingen af fiskeriet. I forvejen deltager en stor del af disse interessenter i det lov for-
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beredende arbejde med fiskeriloven. Jeg finder, at der således ikke er behov for yderli-
gere kommissionsarbejde indenfor fiskeriområdet.  

Med venlig hilsen

Ane Hansen


